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MEGSZÜLETETT AZ EGYEZSÉG 
A KÉPVISELŐ-TESTÜLETBEN

A november 14-i ülésén végre napi
rendre kerültek az önkormányzati 
tisztségek betöltésével kapcsolatos na
pirendek, így az alpolgármesterek, a ta
nácsnokok és a bizottságok száma és a 
posztok betöltőire vonatkozó előter
jesztések.

Az egyeztetések már a választások után 
megkezdődtek, de az egyezség az október 
16-i alakuló ülésig nem jött létre. Tagai 
István polgármester az alakuló ülésen 
hangsúlyozta, hogy az önkormányzat 18 
tagja politikai hovatartozástól függetle
nül Budakeszi érdekeinek, az önkor
mányzat működőképességének szolgála
tára adta esküjét. O mindenkinek a támo
gatására és munkájára számít, s ezt a po
zíciók elosztásában is igyekszik érvénye
síteni. Egyben kifejezte azt a határozott 
szándékát is, hogy a pozíciók számát a 
korábbi ciklushoz képest jelentősen csök
kenteni kívánja.

Mint arról már előző számunkban rész
letesen beszámoltunk, Budakeszin a pol
gármester-választást óriási fölénnyel a 
Keszikör és a Vállalkozók Egyesületének 
jelöltje, Tagai István nyerte. Csapatából 
azonban csak hárman kerültek be a testü
letbe. A FIDESZ-KDNP polgármesterje
löltjének bukása ellenére szintén óriási fö
lénnyel nyert a választókörzetekben, így 
nyolc fővel képviselteti magát a testület
ben. A maradék hat helyből hármat az 
MSZP, kettőt az SZDSZ és egyet a Buda
kesziért Függetlenek Egyesülete szerzett 
meg. A legsürgetőbb feladat az önkor
mányzat működőképessége érdekében a 
szakbizottságok és a vezetők megválasztá
sa volt.

A polgármester természetes szövetsége
sét a Fidesz-I<DNP-ben látta, akik a két 
társadalmi megbízatású alpolgármesteri 
székből egyet és az öt bizottsági elnöki po
zícióból hármat kértek. A gyors megegye
zés az alpolgármester személyén akadt el: 
a FIDESZ ragaszkodása a másik fél által 
elfogadhatatlan Ohr Alajos jelöléséhez 
egyre távolabbra tolta a megegyezést. Ohr 
Alajos, a helyi MDF választások előtt lekö
szönt elnöke, jelenleg a FIDESZ-KDNP 
frakciójának vezetője. Bár a polgármester 
felkérte dr. Ostoros Gyulát és Mészner An
talt is az alpolgármesteri posztra, később 
felmerült Szemere János és Győri Ottília 
neve is, de egyezség nem született. Az idő 
múlásával türelmetlenné vált baloldal egy 
alpolgármesteri posztot és a Pénzügyi bi
zottság elnöki tisztét kérte, amit az elmúlt 
négy évben is Kertész Ferenc, az MSZP 
képviselője töltött be.

Az egyre bonyolultabb tárgyalások végül 
csak november 10-én hoztak eredményt, 
melyet mindegyik tárgyaló fél elfogadott, 
aláírt és a november 14-i testületi ülés elő
terjesztéseiben is ez szerepelt. Eszerint a 

FIDESZ-KDNP egy tanácsnoki és három 
bizottsági elnöki posztot, az MSZP egy al
polgármesteri (ezt a FIDESZ fenntartá
sokkal fogadta el) és egy bizottsági elnöki 
posztot, a Keszikör-Vállalkozók Egyesülete 
egy alpolgármesteri és egy tanácsnoki szé
ket, az SZDSZ és a Budakesziért Függetle
nek Egyesülete egy-egy bizottsági elnöksé
get kapott volna.

De csak volna, mert a megegyezést kö
vetően a FIDESZ-KDNP frakcióülést tar
tott Bíró Ildikó és Gulyás Dénes ország
gyűlési képviselők és Huszárné dr. 
Szirmák Eszter, a pest megyei közgyűlés 
képviselőjének részvételével, ahol a titkos 
minősítéssel ellátott előterjesztéseket 
megvitatták és ezzel kapcsolatos közös 
álláspontjukat kézjegyükkel ellátott nyílt 
levélbe foglalva Ohr Alajos a november 
14-i ülésen napirend előtt kívánta felol
vasni. Mivel a levél a személyi kérdések 
miatt titkosított előterjesztések tartalmá
ra vonatkozott, s azt hivatalosan csak az 
önkormányzat esküt tett képviselői is
merhették volna meg az ülés előtt, a jegy
ző úgy engedélyezte a levél felolvasását, 
hogy a nevek nem hangozhatnak el. 
A személyek azonban a szövegkörnyezet
ből beazonosíthatók voltak. A nyílt levél 
lényege, hogy a FIDESZ-KDNP Győri 
Ottília általános alpolgármesteri jelölését 
kérte a polgármestertől. Az MSZP- 
SZDSZ-es alpolgármesterrel a jelenlegi 
országos politikai helyzetben nem érte
nek egyet. Nem értenek egyet Nagy 
Ferencné városfejlesztési tanácsnoki pozí
ciójával abban az esetben, ha a kárpótlási 
földeken tulajdonosként is érdekelt kép
viselő feladatkörébe a Városfejlesztési Bi
zottság alapfeladatai is szerepelnek. Vé
gül nem értenek egyet az egyházak képvi
selőinek létszámcsökkentés miatti kiha
gyásával a bizottságokból. Amennyiben 
véleményüket nem veszik figyelembe, 
úgy az önkormányzat irányításában a to
vábbiakban nem vesznek részt, s csak bi
zottsági tagként végeznek önkormányzati 
munkát.

Borult tehát minden. A polgármester 
rendkívüli ülést hívott össze két nappal 
későbbre, november 16.-ra, válságstáb 
alakult, amely újratárgyalta a tanácsnoki 
és bizottsági helyeket, s új előterjeszté
sek készültek. A november 16-i ülés kez
dete előtt néhány órával azonban a 
FIDESZ-KDNP lényegében visszavonta 
a kedden történteket. Újabb feszült 
egyeztetések, mely során végül, elsősor
ban a polgármester és a képviselők 
kompromisszum készségének köszönhe
tően, mégis sikerült megegyezni.

Az eredményről a polgármester a no
vember 21-i közmeghallgatáson tájékoz
tatta a nagyközönséget és a bizottságok 
külső tagjai is itt tehették le esküjüket. A 
közmeghallgatás végén dr. Ostoros Gyu

la, a helyi FIDESZ elnöke egy kérdésre 
válaszolva ígéretet tett a maga és a 
FIDESZ-KDNP politikusai nevében, 
hogy hangsúlyozottan és konstruktívan 
együtt szeretnének működni a polgár
mesterrel és a képviselő-testület többi 
tagjával, de a szükséges bírálataikat is ki 
fogják fejezni. Tagai István polgármester 
zárszavában megismételte: a képviselő
testületben nem lehet egyik oldal vagy 
másik oldal, mert tizenhét képviselő és 
egy polgármester tette le az esküjét egy 
cél érdekében, hogy Budakesziért dol
gozzon. Az a célja, hogy minél szélesebb 
kört bevonjon Budakeszi fejlesztésébe. 
Nagyon számít mindenki munkájára, a 
civilszervezetekére és az egyes állampol
gárokéra is.

ALPOLGÁRMESTEREK: 
Kovács Enikő,

(Keszikör - Vállalkozók Egyesülete) 
Szabó Ákos Péter - MSZP

VÁROSFEJLESZTÉSI TANÁCSNOK: 
Nagy Ferencné

(Keszikör-Vállalkozók Egyesülete)

GAZDASÁGI TANÁCSNOK:
Győri Ottília (FIDESZ-KDNP) 

(A polgármester ígéretet tett, hogy amennyi
ben sikerül közös célokban megegyezniük, 
tavasszal Győri Ottília megbízatását alpol

gármesteri megbízatásra cserélné.)

VÁROSFEJLESZTÉSI ÉS KÖRNYZET- 
VÉDELMI BIZOTTSÁG (8 fő) 
Bánhidi László elnök (FIDESZ-KDNP) 
Ohr Alajos (FIDESZ-KDNP) 
Poros László (FIDESZ-KDNP) 
Csömör Rita
(Keszikör - Vállalkozók Egyesülete) 
Müller Károly (MSZP)
Serény József (SZDSZ) 
Külső szakértők: Menczinger Tibor 
és Csulak József

OKTATÁSI, KULTURÁLIS, IFJÚSÁGI 
ÉS SPORTBIZOTTSÁG (8 fő) 
Czifra Zsuzsa elnök (FIDESZ-KDNP) 
Bánhidi László (FIDESZ-KDNP) 
Ohr Alajos (FIDESZ-KDNP) 
Poros László (FIDESZ-KDNP)
Csömör Rita
(Keszikör - Vállalkozók Egyesülete) 
Külső szakértők: Nemere Jánosné és 
Hargitai Zsuzsa
Az egyházi képviselő: Szentbe Ádám

PÉNZÜGYI ÉS VAGYON
GAZDÁLKODÁSI BIZOTTSÁG (5 fő) 
Kertész Ferenc elnök (MSZP) 
Mészner Antal (FIDESZ-KDNP) 
Szemere János (FIDESZ-KDNP) 
Külső szakértők: Prukács Gáborné 
és Dr. Monostori Ernő



Budakeszi Iránytű Krónika 2006. DECEMBER

NÉPJÓLÉTI, SZOCIÁLIS ES 
EGÉSZSÉGÜGYI BIZOTTSÁG (7 fő) 
Somióvári Józsefné elnök
(Budakesziért Függetlenek Egyesülete) 
Mészner Antal (FIDESZ-KDNP)
Dr. Ostoros Gyula (FIDESZ-KDNP) 
Szemere János (FIDESZ-KDNP) 
Asztalos Gyuláné (SZDSZ) 
Dr. Csabai Imre külső tag
Bakács Bernadett az egyházi képviselő

ÜGYRENDI BIZOTTSÁG (5 fő) 
Asztalos Gyuláné elnök (SZDSZ) 
Müller Károly (MSZP)
Somióvári Józsefné
(Budakesziért Függetlenek Egyesülete) 
Külső szakértők: Pályi Gáborné 
és Pintér Judit

KÖZMEGHALLGATÁS

2006. november 21.-én a közmeghallgatá
son Tagai István polgármester beszámolt ar
ról, hogy megtörtént a Polgármesteri Hiva
tal átadás-átvétele és a város pénzügyi hely
zetének előzetes felülvizsgálata. A teljes hitel
állomány október 1-jén 500 millió forint 
volt, ebből működési hitel 260 millió, beru
házási hitel 240 millió forint. A képviselő
testület új bizottsági struktúrában dolgozik: a 
bizottságok száma hétről ötre csökkent, a 
tagok száma pedig 49-ről 33-ra. Az új bi
zottsági struktúra évi 25%-kal, 13 millió fo
rinttal kerül kevesebbe. A pénzügyi helyzet 
pontos felmérése érdekében a már megkö
tött és előkészített szerződéseket újból átte
kintik. A költségek racionalizálására lehet 
számítani az ésszerű működés és a hiány 
csökkentése egyensúlyának kialakításához. 
Ösztönözni szeretnék a helyi vállalkozáso
kat, hiszen ők az adóbevétel legfőbb forrá
sai. Támogatják a betelepülő vállalkozáso
kat, előnyben részesítik a helyben lakókat. 
Vagyonfelélés helyett gazdálkodás és a Civil 
Kontroll megvalósítása. Mint azt a polgár
mesterválasztási kampányában is kifejtette, 
az önkormányzat demokráciát erősítő mű
ködésének alapfeltétele a képviselők és a 
polgármester ellenőrizhetősége, számon 
kérhetősége, de nem négyévente, hanem az 
egyes döntésekkel összefüggésben is, mert 
városunk is az egyes döntések következté
ben kerül kedvezőbb vagy kedvezőtlenebb 
helyzetbe. A Civil Kontroll a képviselőket 

hozzásegíti a választók akaratának az eddi
gieknél jóval alaposabb megismeréséhez, és 
ezen keresztül segít a választóknak abban, 
hogy a polgármester és a képviselők munká
ját könnyebben, pontosabban megítélhesse. 
A helyi szaktudásra alapozva szakmai körö
ket hoznának létre, mely szakmai segítséget 
nyújtana a döntésekhez és célirányosabb 
véleményezési lehetőséget biztosítana. így 
talán helyreállna a bizalom az önkormány
zat és az emberek között és mindenki sok
kal inkább magáénak érezhetné városunkat, 
és mindannyian jobban vigyáznánk rá.

Kovács Enikő alpolgármester a belterületi 
közlekedési koncepciótervéről elmondta, hogy 
azt Pej Kálmán vezetésével a TANDEM 
Kft. készíti. A nyári lakossági fórumon ezt 
be is mutatták, de nagyon sok probléma 
merült fel a tervvel kapcsolatban, amit a 
frissen felállt szakmai bizottság, a Városfej
lesztési és Környezetvédelmi Bizottság 
(VFKB) rendezni kíván. A Fő utcai rekonst
rukciós tervet is a Tandem Kft. készíti. Itt a 
beruházó az ÜKIG (Útgazdálkodási és Ko
ordinációs Igazgatóság), kezelője a Magyar 
Közút Kht. (régen PEMÁK). A beruházást 
tehát a Magyar Állam fizetné ki, ha lenne rá 
pénz. Az önkormányzat korábbi határoza
taiból sajnálatos módon semmi sem szere
pel a tervekben. Ezért sürgős egyeztetésbe 
kezdtek, s ígéretet kaplak az érdemi bele
szólásra. A leglényegesebb pontok, hogy 1. 
a buszsávot egyszerűen kivették, mert a 
BKV ezt nem szeretné. Tárgyalásokat kez
deményeztek a BKV-vel és mégsem olyan 
reménytelen a helyzet. 2. a Fő út mellett a 
parkolást meg kell oldani, mert nagyon be
folyásolja a városképet, 3. a Dózsa György 
tér, valamint a Pátyi és Budaörsi út keresz
teződése. Itt minden attól függ, hogy sike
rül-e kijjebb helyezni a buszvégállomást. 
A körforgalom anyagi okokból került ki a 
tervből. A tárgyalásokban akkor tudunk 
részt venni érdemben, ha az önkormányzat 
is vállal részt a megvalósításból. A 22/a. 
szárnyjárat beindítására jogerős építési enge
dély áll rendelkezésre, közbeszerzési eljárás
sal választják ki a kivitelezőt. A MOL-kút- 
nál, a Plus áruháznál és a Paplanhát utcánál 
lenne megállója, onnan fordulna vissza a Fő 
út felé. Jövő év nyarán már esély van a meg
valósulásra.

A Nagy Sándor József utca kiviteli terve
zése folyamatban van. Az alápincézett út

szakaszon csak akkor 
kezdhető meg kivite
lezés, ha a földalatti üre
geket sikerül betömni. 
Tervezés alatt állnak még 
a Tölgyfa, a Fenyőfa, a 
Villám utcák és a Rózsa 
köz. Építési engedéllyel 
rendelkező utcák a Kálló 
esperes, az Ösvény és a 
Rigli utca.

Megtudtuk, hogy elkészült annak az alapít
ványnak az alapító okirata, amelynek javára 
a polgármester lemond havi illetményéről. 
A kuratóriumba helyi, köztiszteletben álló 
személyeket fognak felkérni. Az alapítvány 
neve: Tagai István alapítványa budakeszi ifjúsá
gának esélyteremtésére, melyhez bárki csatlakoz
hat. Az alapítvány bankszámlája: 10918001- 
00000027-0005Ó002. Az alapítvány az óvo
dás kori étkeztetéstől 21 éves korig a felsőok
tatási vagy szakipari tovább tanulási anyagi 
nehézségek könnyítésig próbál majd a rászo
rulóknak segítséget nyújtani.

A KÖZMEGHALLGATÁS FŐBB TÉMÁI:
- A Szőlőskert utca, a Budaörsi út és a 
Pátyi út által körülhatárolt területen nin
csenek járdák, nincs gyalogos átkelő hely, 
sőt a Tiefenweg egy részén még a közvilágí
tás is hiányzik. Miközben a forgalom óriási 
és a beruházás következtében csak nőni 
fog, kérjék a beruházót arra, hogy járdákat, 
kerékpárutakat építsen és a biztonságos au
tóforgalomba ruházzon be.
- Az Aqua Panzió saját nyitva tartási idején 
kívül is hangos rendezvényekkel, a 
Gyöngyvirág utcát parkolóként használva 
zavarja az ott élők nyugalmát. Budakeszin 
miért nincs csendrendelet, hétvégi és éjsza
kai rendőri ügyelet. A probléma megoldása 
önkormányzati határkor.
- Az utcák tisztasága, a lakosok felelőssége 
a takarításban, ingatlanjaik virágosításá- 
ban, rendben tartásában.
- Alapítványok javára gyakran gyűjtenek a 
településen. Érdemes tudni, hogy írásos 
jegyzői engedély szükséges ahhoz, hogy va
laki ezt hivatalosan is megtehesse. Ne fe
lejtsük el ennek az engedélynek a bemuta
tását elkérni.
- A Gamesz fahulladékot éget a sportpá
lyán addig, amíg helyi hulladéklerakó nem 
létesül, vagy nem lesz komposztáló beren
dezésük. Nincs pénzük a fahulladékokat 
távolabbi településekre szállítani.
- Sok kérdés hangzott el a mezőőr műkö
désével és feladatkörével kapcsolatban
- Szóba került a romkert lerobbant állapota
- Többen kérték a képviselőkkel való kap
csolatteremtés lehetőségét fogadó órák ke
retében, mert ez az utóbbi években úgy 
tűnt, megszűnt.
- Serény József képviselő felhívta a 
nagyszénászugiak figyelmét, nehogy a gáz-
zal kezdjék a közműkiosztást, ezt a csator
nával egyszerre kell végezni, mert egyes ut
cákban nem lesz hely a csatornára, amit 
most a Dél-Budai Területfejlesztési Önkor
mányzati Társulás sikeres európai uniós pá
lyázatának köszönhetően uniós pénzből 
sikerül majd megvalósítani.

A következő testületi ülés december 5-én 
várható.

Összeállította Koós Hutás Katalin

GULYÁS DÉNES, 
a 10. választókerület országgyűlési képviselőjének fogadóórái 

TELKI, BUDAJENŐ ÉS PERBÁL 
Perbáli Polgármesteri Hivatal, Fő u. 6.

Minden páratlan hónap 3. hét Csütörtök 15-16:30 
Bejelentkezés: 06-26-370-023 

BUDAKESZI ÉS PÁTY 
Budakeszi Polgármesteri Hivatal, Fő u. 179. 

Minden hónap 3. hét Csütörtök 16:30-18 
Bejelentkezés: 06-23-535-714 

NAGYKOVÁCSI ÉS REMETESZŐLŐS 
Nagykovácsi Polgármesteri Hivatal, Kossuth Lajos u. 61. 

Minden páratlan hónap 1. hét csütörtök 17:30-18:30 
Bejelentkezés: 06-26-389-566

Ha az Ön település számára kijelölt időpont nem felel 
meg, más település fogadóóráján is jelentkezhet.

TAGAI ISTVÁN,
Budakeszi polgármesterének fogadó órái

Az év utolsó fogadó órája december 11-én 15-17 óráig. 
2007-ben január 8-án először, utána minden páros héten hétfőn 

15-17.00 óráig.
Bejelentkezés: 06-23-535-715


